
OTTAWA, January 28, 2008 – The Supreme Court of Canada issued the following press release
today:

The Honourable Louis-Philippe de Grandpré, formerly a justice of the Supreme Court of Canada,
passed away in St. Lambert, Quebec, on January 24, 2008.  Born in Montreal, Justice de Grandpré
studied law at McGill University.  He was called to the bar of Quebec in 1938, and practised law
in Montreal, eventually co-founding the law firm of Tansey, de Grandpré et de Grandpré. 

Justice de Grandpré lectured at McGill University from 1960 to 1963.  He was the president of the
bars of Montreal and Quebec in 1968 and 1969.  In 1971 he was made a Companion of the Order
of Canada.  From 1972 to 1973, he was the president of the Canadian Bar Association.

Justice de Grandpré was appointed to the Supreme Court of Canada on January 1, 1974.  He retired
from the Court in 1977.  Justice de Grandpré returned to the practice of law, and continued to
practice for many years.  He was made a Grand Officer of the National Order of Quebec in 1998.

Chief Justice Beverley McLachlin, on behalf of the members of the Supreme Court of Canada,
mourned Justice de Grandpré’s passing, “Louis-Philippe de Grandpré was an eminent jurist.  His
distinguished career demonstrates his devotion and dedication to the legal profession.  As a lawyer,
and a judge, he recognized that the law must not be isolated, but must respond to the needs of the
society it serves.  His presence and contributions to the law and justice will be sorely missed.
Members and employees of the Court extend their deepest condolences to his family.” 

A funeral service will take place at the St-Viateur d'Outremont church, 183 Bloomfield Ave., in
Montreal, on Wednesday, January 30, 2008 at 10 a.m.  The family will receive visitors from 3:00
p.m. to 9:00 p.m. on Tuesday, January 29, 2008, and from 9:00 a.m. to 10:00 a.m. on Wednesday,
January 30, 2008, at the résidence funéraire Alfred Dallaire, 1111, avenue Laurier Ouest, in
Montreal.

Reference: Jill Copeland
Executive Legal Officer
(613) 996-9296 
copelandj@scc-csc.gc.ca

OTTAWA, le 28 janvier 2008 – La Cour suprême du Canada a émis aujourd'hui le communiqué de
presse qui suit : 

L'honorable Louis-Philippe de Grandpré, ancien juge de la Cour suprême du Canada, est décédé à
Saint-Lambert, au Québec, le 24 janvier 2008.  Le juge de Grandpré est né à Montréal, où il a étudié
le droit à l'Université McGill.  Admis au Barreau du Québec en 1938, il a pratiqué le droit à
Montréal et a été l'un des cofondateurs du cabinet Tansey, de Grandpré et de Grandpré. 



Il a enseigné à l'Université McGill, de 1960 à 1963.  Il a été bâtonnier du Barreau de Montréal et du
Barreau du Québec en 1968 et 1969.  En 1971, il a été nommé Compagnon de l'Ordre du Canada.
De 1972 à 1973, il a été président de l'Association du Barreau canadien.

Le juge de Grandpré a été nommé à la Cour suprême du Canada le 1er janvier 1974.  Il y a siégé
pendant trois ans avant de démissionner en 1977.  Il a alors repris la pratique du droit, exerçant
ensuite pendant de nombreuses années.  Il a été nommé Grand officier de l'Ordre national du Québec
en 1998. 

C'est avec tristesse que la juge en chef Beverley McLachlin a annoncé, au nom des juges de la Cour
suprême du Canada, le décès du juge de Grandpré : « Louis-Philippe de Grandpré était un juriste
remarquable.  Sa brillante carrière témoigne de son attachement et de son dévouement envers la
profession juridique.  Tant comme avocat que comme juge, il reconnaissait que le droit ne doit pas
exister en vase clos, mais doit plutôt répondre aux besoins de la société.  Sa présence ainsi que sa
contribution au droit et à la justice nous manqueront énormément.  Les juges et les employés de la
Cour tiennent à exprimer leurs plus sincères condoléances à sa famille. »

Un service funéraire aura lieu à l'église Saint-Viateur d'Outremont, 183, avenue Bloomfield,
Outremont, Montréal (Québec), le mercredi 30 janvier 2008, à 10 h.  La famille recevra les
condoléances à la résidence funéraire Alfred Dallaire, 1111, avenue Laurier Ouest, Outremont,
Montréal (Québec), le mardi 29 janvier 2008, de 15 h à 21 h, et le mercredi 30 janvier 2008, de 9
h à 10 h.
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